
Vprašanja Čebelam najbolj prijazna občina: 

 

1. Ali na javne površine kot so parki in zelenice sadite medovite rastline? Ali imate 

to urejeno z predpisom ali je to samo navodilu župana oz. občinske uprave? 

Občina Vodice nima posebnega predpisa, ki bi urejal zasajanje medovitih rastlin, se pa 

trudimo in poizkušamo zasajati trajnice, ki so po moţnosti tudi precej medovite, ena teh je 

tudi sivka. Na nas so se pred leti obrnili tudi čebelarji in nam to predlagali. Zasajanje poteka 

po navodilu ţupana in v dogovoru z izvajalcem, ki ureja in vzdrţuje naše javne površine. V 

občini Vodice pa rastejo tudi naslednje medonosne ali medovite rastline: 

Drevesa: 

- lipe, 

- javorji, 

- cigarovec,  

- tulipanovec, 

- breza, 

- rusi, 

- kostanji (bolj po obrobjih). 

Grmovnice: 

- okrasno grmičevje – spireje, 

- kolkvicije. 

Enoletnice in trajnice: 

Skozi vse leto imamo zasajene rastline, ki privabljajo ţuţelke, tudi čebele. Največ imamo 

zasajene v občini sivke (trajnica), zasajamo pa tudi ostale cvetoče enoletnice skozi vse leto, 

tudi mačehe, zasajene imamo tudi mnogocvetne drobne vrtnice. 

 

2. Ali vaša občina spodbuja čebelarski turizem oz. skrbi za ohranjanje čebelarske 

kulturne dediščine? Kako? 

Občini Vodice zelo veliko pomeni čebelarska kulturna dediščina. Veliko nam pomeni 

delovanje lokalnega Čebelarskega društva Skaručna, katero je zelo aktivno. Poizkušamo jih 

podpreti, tako organizacijsko kot tudi finančno. V teku je tudi organizacija Vodiške trţnice. 

Letos smo jo organizirali prvič ob občinskem prazniku, na kateri so se lahko brezplačno 

predstavili predvsem lokalni ponudniki izdelkov. Udeleţeni so bili tudi čebelarji iz 

Čebelarskega društva Skaručna. Zaradi izkazanega zanimanja za trţnico se trudimo, da bi 

nam uspelo to urediti trajnostno. 

 

 



3. Imate v vašem lokalnem okolju ponudbo čebelarskega turizma? Ali vaša občina 

namenja kakšna sredstva za spodbujanje dejavnosti na tem področju (na primer 

razpis za dopolnilno dejavnost)? 

Pri nas čebelarski turizem ni poznan, čeprav je Čebelarsko društvo zelo aktivno. Sredstva za 

spodbujanje dejavnosti na tem področju (na primer razpis za dopolnilno dejavnost) se 

namenjajo v okviru razpisa za subvencije v kmetijsko dejavnost. 

4. Imate v občini urejeno medovito, učno pot ali park z medovitimi rastlinami? 

V občini Vodice zaenkrat nimamo urejene medovite, učne poti. V letošnjem letu smo 

oblikovali nov park v središču Vodic, v katerega smo zasadili tudi dve lipi, ostala zasaditev pa 

je predvidena za pomladi. Potrudili se bomo, da bomo zasadili večinsko medovite rastline. 

5. Ali v vaši občini na šolah delujejo čebelarski krožki? Ali kako medsebojno 

sodelujete? 

V Osnovni šoli Vodice ne deluje čebelarski kroţek. Deluje pa vrtnarski kroţek, v okviru 

katerega skrbijo za zasaditev rastlin v okolici Osnovne šole Vodice. Nimajo posebne manjše 

površine, ki bi bila zasajena samo z medovitimi rastlinami, imajo pa teţnjo k sajenju 

medovitih rastlin v obstoječih gredah. V letošnjem letu bodo izdelali tudi hotel za ţuţelke, 

sicer pa imajo ţe nasajene rastline kot so ţajbelj, razna zelišča, ki so medovite rastline. 

Občina Vodice sodeluje z vrtnarskim kroţkom – letos smo uredili nov park v središču Vodic 

v okviru mednarodnega projekta Take off. Projektna skupina je ţe zasadila nekaj rastlin, 

poleg tega smo posadili tudi dve lipi. Z vrtnarskim kroţkom iz OŠ Vodice pa smo se 

dogovorili, da bodo izvedli dokončno zasaditev in bodo skrbeli za urejanje parka skupaj z 

nami. Kot ţe omenjeno zgoraj se bomo potrudili, da bomo zasadili večinsko medovite 

rastline. 

6. Ali sodelujete z lokalnim čebelarskim društvom? Kako? 

Občina Vodice je zelo ponosna na lokalno Čebelarsko društvo Skaručna, katero trenutno šteje 

kar 40 članov, aktivnih je pribliţno 30 članov. Njihovi člani so po večini prebivalci Občine 

Vodice, nekaj pa tudi iz Šmartnega, Gameljn in Črnuč. Čebelarijo z več kot 600 čebeljimi 

druţinami, v večini s tradicionalnimi AŢ panji. Nekateri med njimi so tudi prevozniki in 

prevaţajo čebele tudi v druge dele Slovenije. Čebelarijo z našo avtohtono kranjsko čebelo, ki 

jo imenujemo tudi kranjska sivka. Pri nas čebele oprašijo kar 80 odstotkov vseh rastlin in 90 

odstotkov sadnega drevja. Soţitje med rastlinami in čebelami omogoča na eni strani razvoj in 

obstoj rastlinskih vrst in biotsko pestrost v naravi, na drugi strani pa so čebele za svoje delo 

poplačane z medičino in cvetnim prahom. Letno se dobivajo tudi na sestankih in se trudijo za 

ohranitev čebele ter hkrati tudi za pridelavo neoporečne hrane, zato se pri zdravljenju čebel 

posluţujejo alternativnih, naravnih sredstev, kar zahteva veliko dodatnega znanja, 

izobraţevanja in angaţiranosti samega čebelarja. Sodelujejo pri predstavitvah čebelarstva v 

šolah in vrtcih, pri pripravi sedaj že tradicionalnih medenih zajtrkov, sodelovali so pri 

počitniških kratkočasnicah za otroke, katere organizira Občina Vodice. O pomembnosti 

čebel za naše okolje ozaveščajo tudi širšo javnost in pripravijo enkrat letno predavanje, 

kjer se občani seznanijo s pomenom čebel in čebeljih produktov. (povzeto po Zborniku 

čebelarskega društva Skaručna, 2012) 



Lani so skupaj v sodelovanju z nami pripravi tudi Dan odprtih vrat in hkrati pogostili 300 

kolesarjev, ki so se ustavili na postanku pri njih. Takrat so lahko vsi prisotni videli odlično 

pripravljeno razstavo ter dobili dodatne informacije o čebelah in čebelarjenju. 

Na Občini se trudimo, da jim gremo nasproti v skladu z našimi močmi in zmoţnosti. Zaradi 

zavzetosti, dela in njihovega truda, ki ga čebelarji ČD Skaručna vlagajo na področju 

čebelarstva in njegov razvoj na področju občine Vodice, jih je ţupan letos predlagal kot 

kandidate za občinsko priznanje. Dne 8.9.2012 na Slavnostni seji Občinskega sveta Občine 

Vodice, je bila Čebelarskemu društvu Skaručna tako podeljena Plaketa Občine Vodice za  

ohranjanje in razvoj čebelarjenja na območju občine Vodice in širše okolice. 

Prav tako smo jih podprli pri ideji razvitja svojega prapora. Boter, ţupan Občine Vodice, ga je 

razvil ravno na letošnji slavnostni seji Občinskega sveta Občine Vodice. 

Prav tako jim Občina Vodice brezplačno odstopi prostor in dvorano za namen predavanj, 

preko javnega razpisa, na katerem uspešno kandidirajo, pa jim vsako leto nameni tudi 

finančna sredstva. 

7. Ali sodeluje župan ali drugi občinski predstavnik na vseslovenski dobrodelni 

akciji Tradicionalni slovenski zajtrk in se pridruži otrokom v vrtcu pri zajtrku? 

Ali se to sodelovanje kaže še v kakšni drugi obliki? 

Ţupan vsako leto sodeluje na vseslovenski dobrodelni akciji Tradicionalni slovenski zajtrk,  

katerega pripravi Vrtec Škratek Svit Vodice in Čebelarsko društvo Skaručna. Ţupan se bo 

zajtrka udeleţil tudi letos, skupaj z direktorico občinske uprave. Po dogodku se vedno pripravi 

tudi članek s fotografijami v občinskem glasilu Kopitarjev glas. 

8. Ali objavljate v lokalnem glasilu in na spletu občine članke in obvestila na temo 

čebelarskih dogodkov in aktivnosti na vašem območju? 

Da, Občina Vodice redno objavlja vsa pomembna obvestila in vabila na temo čebelarskih 

dogodkov in aktivnosti v našem območju. Letos smo na primer objavili obvestilo o dnevu 

odprtih vrat čebelarskih društev 

(http://www.vodice.si/index.php?option=com_content&view=article&id=568:dan-odprtih-

vrat-ebelarskih-drutev&catid=94:vabila&Itemid=194), ravnokar obvestilo tudi o dveh 

brezplačnih predavanjih Čebelarskega društva Skaručna, katera se bosta odvila v mesecu 

novembru 

(http://www.vodice.si/index.php?option=com_content&view=article&id=717:predavanje-o-

sadjarstvu-in-ebelarstvu&catid=94:vabila&Itemid=194). Sproti objavljamo tudi vse ostale 

pomembne pripadajoče vsebine, prav tako v občinskem lokalnem glasilu Kopitarjev glas. 

Čebelarsko društvo, tako kot vsa druga društva v občini, ima omogočeno brezplačno 

objavljanje prispevkov. 

9. Ali občina kot svoja protokolarna darila uporablja čebelje pridelke in izdelke ? 

Če je odgovor pozitiven, prosimo če jih navedete katere? 

Seveda. Občina Vodice velikokrat kot svoje darilo podari čebelje pridelke. Predvsem med 

(lani smo na primer za novoletna darila podarili hojev, akacijev in lipov med, 250 ml), 

katerega proizvede lokalno čebelarsko društvo, Čebelarsko društvo Skaručna. Na med nato 
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nalepimo tudi nalepko Občine Vodice. To se nam zdi krasno darilo, katerega se bomo 

zagotovo posluţevali tudi v prihodnje. 

10. Se v vaši občini na področju ohranjanja čebel in okolja ukvarjate še s kakšno 

aktivnostjo, ki je niste izpostavili v zgoraj naštetih vprašanjih? 

Kot smo ţe omenili, lokalno čebelarsko društvo skrbi in organizira svetovanja in 

izobraţevanja oziroma predavanja. Občina se trudi pomagati po svojih najboljših močeh, če 

ţe ne v finančnem smisli, vsaj v organizacijskem ali v oglaševalskem, ter v zasajanju 

medovitih rastlin, grmovnic, dreves. Poleg tega je v naši občini tudi Sadjarstvo, kjer gojijo 

jablane. Prav tako se kar veliko ljudi ukvarja s pridelavo svoje ekološke hrane (predvsem za 

svojo uporabo), ampak vseeno večina ne uporablja strupenih snovi, kar vsekakor je korak 

naprej tudi pri ohranjanju čebel. Veliko občanov tudi doma zaseja razne cvetlice, grmovnice, 

drevesa,.. Naša občina je »zelena«, neokrnjena, prijetna za bivanje, zato ne dvomimo, da se 

pri nas dobro počutijo tudi ţuţelke, se pravi, torej tudi čebele. 

Kontaktna oseba: (Nina Rahne, nina.rahne@vodice.si, 01/833-26-18) 
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